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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor érkezik a hazai tógazdaságokhoz az életmentő 
segítség?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormany.hu portálon megjelent „Beruházások kora jön a hazai akvakultúrában„ című hír szerint
annyi pénz lesz az akvakultúrában, hogy el sem lehet majd költeni:

„Az Agrárminisztérium azon dolgozik, hogy az egy főre jutó éves halfogyasztás tovább növekedjen,
ezért  kiemelt  figyelmet  fordít  a hazai haltermékek minőségi  kérdéseire,  valamint  elismerésére –
emelte  ki  Erdős  Norbert,  az  Agrármisztérium  élelmiszerlánc-felügyeletért  felelős  államtitkára
Szentgyörgyváron, a Panarini Hungária kft.-nél tett látogatáson.

Az államtitkár elmondta, hogy a Magyar Halgazdálkodási Operatív Program Plusz keretében 18
milliárd forintot fordítanak az ágazat fejlesztésére. Az első felhívások idén kerülnek meghirdetésre,
ezek a program végrehajtását segítik. A beruházási célú felhívások megjelenése 2023-ban várható.
A program célja  a  meglévő  akvakultúra  termelő  és  halfeldolgozó vállalkozások  korszerűsítése,
versenyképességük növelése, új feldolgozók létrehozása.”

 

A Magyar  Akvakultúra  és  Halászati  Szakmaközi  Szervezet  (MA-HAL)  közleménye  egy  kicsit
árnyalja a lefestett képet:

„Egyre komolyabb problémát jelent a hazai tógazdaságokban az elhúzódó csapadékszegény, meleg
időjárás

A gyors párolgás és a vízfolyások kiszáradása következtében rohamosan apadnak a halastavaink. A
legnagyobb gond a völgyzárógátas halastavaknál van, hiszen ezeket már a télen lehullott kevés



 
csapadékból sem sikerült üzemi vízszintre tölteni tavaszig.

A novemberre tervezett halászat helyett, sok helyen a gazdák kénytelenek már most lehalászni a
halállományt, a térdig érő vízben oxigénhiány és a halfogyasztó madarak is fenyegetik a kihelyezett
halakat.

Már tavaly is  nehéz helyzetbe kerültek a haltermelők az aszályos időjárás miatt,  az legfrissebb
adatai alapján 2021-ben 2,5%-al csökkent az üzemelő halastavak területe Magyarországon, tavaly
a Dunántúlon 15 %-al kevesebb halat tudtak lehalászni a völgyzárógátas halastavakból.

Az ukrán-orosz konfliktus hatására gyors ütemben növekedik az elektromos áram, a gázolaj és a
takarmányok ára, ami a vízhiánnyal társulva kilátástalan helyzetbe hozza a hazai haltermelőket.”

 

Kérdezem Önt:

Mikor érkezik a hazai tógazdaságokhoz az életmentő segítség?

 

Budapest, 2022. augusztus 4.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes
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